
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely  készült:  Sződ  Község  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében,  2016.  január  21.
napján18.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének  üléséről.

Napirendi pontok:

1. Sződ Község Önkormányzat 2016. évi költségvetésével kapcsolatos előzetes tájékoztatás
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

2. A 2016. évi tervezett fejlesztésekkel kapcsolatos egyeztetés
Előterjesztő: Hertel László polgármester

3. Sződ  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  2016.évi  munkatervének
megtárgyalása
Előterjesztő: Hertel László polgármester

4. A háziorvosi rendelő felújításával kapcsolatos tájékoztatás
Előterjesztő: Hertel László polgármester

5. A  Tece-patak  Sződ  Község  közigazgatási  területén  lévő  részének  önkormányzati
tulajdonba történő vételére vonatkozó határozat meghozatala
Előterjesztő: Hertel László polgármester

6. Egyebek

Hertel  László  polgármester  üdvözli  a  képviselő-testület  tagjait,  a  jegyzőasszonyt  és  a
jegyzőkönyvvezetőt.  Megállapítja,  hogy  a  7  fős  képviselő-testületből  7  képviselő  jelen  van,  a
képviselő-testület határozatképes. Ismerteti az ülés napirendi pontjait, valamint azt az ügyet, amely az
Egyebek napirendi pontban kerül megtárgyalásra. A kiegészített  napirendi pontokat a képviselők 7
igen szavazattal elfogadják.

Az Egyebek napirendi ponton belül az alábbi ügyek kerülnek megtárgyalásra

 Gyurina András Sződ, József A.u. 31. szám alatti lakos és a Sződ Község Önkormányzat
közös tulajdonában lévő 2705 hrsz-ú ingatlan tulajdoni arányának rendezése

A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének – figyelembe véve a sorrendet – Erdélyi  Balázs képviselőt
javasolja. A képviselő-testület 7 igen szavazattal Erdélyi Balázs képviselőt jegyzőkönyv hitelesítőnek
egyhangúlag elfogadja. 

1. Sződ Község Önkormányzat 2016. évi költségvetésével kapcsolatos előzetes tájékoztatás
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a 2016. évi költségvetés készítése folyamatban van.
Átmeneti  időre  egy külső  személyt  bízott  meg  az  önkormányzat,  aki  segítséget  nyújt  a  pénzügyi
csoportnak a beszámolók, illetve a költségvetés elkészítésében. Két pályázat került kiírásra. Az egyik
gazdasági vezetői, a másik pénzügyi ügyintézői státusz betöltésére. 
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A  lakosságszám  alapján  megállapított  2016.  évi  központi  költségvetési  támogatások  összege
megküldésre került. A számok alapján sajnos a 2015. évi támogatásokhoz képest, jelentős csökkenés
mutatkozik  néhány  szakfeladat  vonatkozásába.  Ez  a  támogatáscsökkenés,  a  lakosságszám
csökkenésének a következménye. (részletesen ismerteti a központi támogatások összegét)

Ebben az évben a Polgármesteri  Hivatal működésére 10 millió forinttal kevesebb támogatás került
megállapításra.  Ez nagy problémát jelent. A különböző szakfeladatokra leutalt támogatások csak arra
az adott szakfeladat ellátásra használhatók fel, különben visszafizetésre kötelezik az önkormányzatot.
Az óvoda működtetésére több támogatás került megállapításra. Ebben az évben a gyermekétkeztetésre
nagyobb  összeget  fog  tudni  fordítani  az  önkormányzat.  Remélhetőleg  lehetőség  lesz  a  speciális
étkeztetést igénylő gyermekek étkeztetését is ebből az összegből biztosítani.

A legnagyobb problémát az jelenti, hogy a Polgármesteri Hivatal és az Önkormányzat működtetésére
leutalt  összeg,  több mint  15 millió  forinttal  kevesebb,  mint  az  előző évben.  Amint  a költségvetés
tervezete elkészült, beterjesztésre kerül a képviselő-testület felé.  

Puskás Szilveszter: Az előterjesztésben szereplő összegek már a konkrét normatív támogatások, vagy
csak tájékoztató jellegűek?

Hertel  László:  Ezek már  a  pontos  normatív  támogatások.  Ezek tényszámok,  ezek  alapján  kell  a
költségvetést elkészíteni.

2. A 2016. évi tervezett fejlesztésekkel kapcsolatos egyeztetés
Előterjesztő: Hertel László polgármester

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy előzetesen megküldésre került a 2016.évi tervezett
fejlesztésekkel  kapcsolatos  előterjesztés.  Az  előterjesztés  alapján  Pályázati  támogatás
igénybevételével,  a  költségvetés  függvényében  megvalósítandó  fejlesztések:  a  konyha  felújítása  -
iskolai étkező megépítése, az energetikai fejlesztések (óvoda napelemmel történő ellátása, a faluház
napelemmel történő ellátása), a kamerarendszer kiépítése és az utak felújítása (Mártírok útja). 

További  fejlesztési  célok:  a  kisiskola  épületének  bontása-parkoló  kialakítása,  a  faluház  előtti  tér
kialakítása szobrokkal, a falumúzeum kialakítása, az iskola bővített udvarának kerítése, tereprendezés,
az önkormányzat utakon lévő táblák felújítása, cseréje, és a 13 éves ételszállító gépkocsi cseréje. 

Amennyiben pályázati lehetőség lesz, akkor pályázati támogatás igénybevételével, amennyiben erre
nem lesz lehetőség, abban az esetben az önkormányzat pénzügyi lehetőségeinek figyelembevételével,
önerőből kívánja ezeket a fejlesztéseket megvalósítani. 

A Falumúzeum kialakításában a Hagyományőrző Asszonykórus is felajánlotta segítségét.  

Erdélyi Balázs: Már többen megkerestek a Falumúzeum kialakításával kapcsolatosan. Kérem, hogy a
leendő múzeum helyiségeit megtekinthessem.

Hertel  László:  Ezzel  kapcsolatosan  kéri,  hogy  egyeztessen  Juhász  István  falugazdával.  A  régi
polgármesteri hivatal belső udvara is alkalmas lenne a múzeum kültéri részeként.

Puskás  Szilveszter:  Felkérem  Erdélyi  Balázst,  hogy  a  március  3-án  tartandó  Sződiek  Híradója
szerkesztői ülésre egy rövid cikket szíveskedjen írni a falumúzeumról. Többek között célszerű lenne
leírni, hogy kivel kell együttműködni a tárgyak gyűjtése tekintetében, illetve mi a konkrét elképzelés a
falumúzeum kialakításáról.  
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Erdélyi Balázs: A kérésnek eleget fogok tenni. 

Hertel  László:  Juhász  István  képviselő  keresett  meg  a  hivatali  ételszállító  gépkocsi  cseréjével
kapcsolatosan. A javaslat időszerű, a költségvetés tudatában döntenünk kell erről. 

Juhász István: Én egy Peugeot típusú gépkocsi javasoltam.

Hertel László: Az új gépjármű vásárlásakor a régi gépjárművet célszerű lenne beszámítani. 

Puskás Szilveszter: Egyre több önkormányzat rendelkezik kis busszal. Nálunk is lehet, hogy célszerű
lenne  egy olyan  gépjárművet  vásárolni,  amely  több  funkciót  látna  el.   A Wolsvagen  Transporter
hosszított változata alkalmas 9 személy szállítására is.

Hertel László: A jelenlegi gépjármű munkanapokon folyamatosan használatban van. Feladatai kb. 70
%-t az ételszállítás teszi ki,  a többi részét pedig az intézményekkel  kapcsolatos anyagbeszerzés. A
gépkocsinak reggeltől délutánig ételszállításra alkalmasnak kell lennie. 

Juhász  István:  Több  alkalommal  én  is  láttam el  sofőri  feladatokat,  valóban  a  gépjármű  állandó
használatban van. Az lenne a célszerű, ha egy sofőr használná a gépkocsit.

Erdélyi Balázs: Javaslom, hogy pályázati támogatással vegyen az önkormányzat kisbuszt.

Hertel László: Ez elég nagy luxus lenne, mert nem lenne kihasználva, és egy sofőrt is alkalmazni
kellene.  A költségvetés  elfogadása  után  majd  visszatérünk  a  gépkocsi  vásárlásra.  Egyeztettem  a
falugazdával is, hogy milyen gépkocsit lenne célszerű vásárolni az önkormányzati feladatok ellátására.

3. Sződ  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  2016.évi  munkatervének
megtárgyalása
Előterjesztő: Hertel László polgármester

Hertel  László:  Tájékoztatja  a  képviselőket,  hogy  a  képviselő-testület  2016.évi  munkatervének
tervezete a képviselők részére megküldésre került. (részletesen ismerteti a munkatervet). 

Az ülések napirendi pontjai az aktuális napirendi pontokkal egészül majd ki évközben. 

Kéri a képviselőket, hogy akinek észrevétele, további javaslata van a napirendi ponttal kapcsolatosan,
szíveskedjen jelezni. 

A képviselők részéről észrevétel, javaslat nem érkezett, szavazásra bocsájtja a Képviselő-testület 2016.
évi munkatervének elfogadását. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi
határozatot hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

 1/2016.(I.21.) SZÁMÚ HATÁROZATA

Sződ Község Önkormányzat  Képviselő-testülete a Képviselő-testület  2016.  évi  munkatervét  a
mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 

Határidő: azonnal                                                                                Felelős: polgármester
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4. A háziorvosi rendelő felújításával kapcsolatos tájékoztatás
Előterjesztő: Hertel László polgármester

Hertel  László:  Tájékoztatja  a  képviselőket,  hogy  a  háziorvosi  rendelő  nyílászáróinak  cseréje
elkészült, valamint a helyreállító munkálatok a közmunkások közreműködésével befejeződtek. A váró
alapterületét  növelni  szükséges,  ezt  átalakítás  útján  lehetne  megoldani.  Ezeket  a  munkálatokat  az
önkormányzat műszaki csoportja, illetve a közmunkások végzik majd el.  

Juhász  István:  Az  elmúlt  évben elhangzott,  hogy az  orvosi  rendelő  tetőszerkezete  nagyon  rossz
állapotban van.

Hertel László: A tetőszerkezetet megtekintettem, és csak a kúpcserepek kifalazása szükségszerű, más
nagyobb gond nincs a tetővel. Továbbá a helyszíni bejárás során megállapítottam, hogy a felújítási
munkálatok megfelelő minőségben elkészültek. 

Tájékoztatja továbbá a képviselőket, hogy a karácsonyi ünnepek alatt a háziorvosi rendelőben betörés
történt,  mely során eltulajdonították az EKG gépet,  a  háziorvosok számítógépeit,  illetve az orvosi
táskákat.  A rendőrségi  eljárás  az  üggyel  kapcsolatosan folyamatban van.  A háziorvosok a további
betörések megelőzése érdekében kérték, hogy rácsot tegyen az önkormányzat a nyílászárókra. 

5. A  Tece-patak  Sződ  Község  közigazgatási  területén  lévő  részének  önkormányzati
tulajdonba történő vételére vonatkozó határozat meghozatala
Előterjesztő: Hertel László polgármester

Hertel  László:  Tájékoztatja  a  képviselőket,  hogy  az  önkormányzatot  megkereste  a  Gödöllő-Vác
Térségi  Vízgazdálkodási  Társulat  azzal  kapcsolatosan,  hogy  a  Tece-patak  Sződ  közigazgatási
területén,  a  0141  hrsz-ú  ingatlanon  lévő,  11.106  m2  területű,  jelenleg  állami  tulajdonban  lévő
szakasza,  térítésmentesen  önkormányzati  tulajdonba  kerüljön.  Erre  vonatkozóan  a  képviselő-
testületnek határozatot kell hoznia, mely határozat tartalmazza az önkormányzat elővásárlási jogának
érvényesítését  is.  A Tece-patak érintett  részét  továbbra  is  a  Gödöllő-Vác  Térségi  Vízgazdálkodási
Társulat üzemelteti majd. 

Kéri  a  képviselőket,  hogy  akinek  az  előterjesztéssel  kapcsolatosan  kérdése,  észrevétele  van,
szíveskedjen jelezni.

Erdélyi Balázs Ez miért jó az önkormányzatnak?

Hertel  László:  Mert  ebben  az  esetben  a  község  teljes  területén  a  Gödöllő-Vác  Térségi
Vízgazdálkodási Társulat látná el a Tece-patak karbantartási feladatait, hiszen az önkormányzat ennek
a társulásnak a tagja. 

Van-e  további  kérdés?  A képviselők  részéről  további  észrevétel,  hozzászólás  nincs,  kéri,  hogy
szavazzanak. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

              

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   
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 2/2016.(I.21.) SZÁMÚ HATÁROZATA

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Sződ Tece-patak 0141 hrsz-
ú,  11.106  m2  területű,  állami  tulajdonban  lévő  szakaszára  vonatkozóan  az  1995.  évi  LVII.
törvény III. fejezet, 6 §-ának (6) bekezdése alapján elővásárlási joggal kíván élni. 

A  képviselő-testület  kéri,  hogy  a  0141  hrsz-ú  ingatlan  11.106  m2  nagyságú  területe
térítésmentesen  Sződ  Község  Önkormányzat  tulajdonába  és  vagyonkezelésébe  kerüljön.  Az
ingatlan üzemeltetését továbbra is a Gödöllő-Vác Térségi Vízgazdálkodási Társulat végzi.

határidő: azonnal                                                                                  felelős: polgármester

6. Egyebek

 Gyurina András Sződ, József A.u. 31. szám alatti lakos és a Sződ Község Önkormányzat
közös tulajdonában lévő 2705 hrsz-ú ingatlan tulajdoni arányának rendezése

Hertel  László:  Tájékoztatja a képviselőket,  hogy ez a napirendi pont egy korábbi testületi  döntés
révén  kerül  újra  a  testület  elé.  Egy  2008.  évi  testületi  határozat  alapján   a  képviselő-testület
hozzájárult,  hogy a  sződi  2705 hrsz-ú ingatlan – melyben  tulajdonos Gyurina  András  és  Gyurina
Katalin  Sződ, József A. u. 31. szám alatti lakosok, és Sződ Község Önkormányzata-  közös tulajdona
megszüntetésre kerüljön oly módon, hogy a 2705 hrsz-ú ingatlanból 486 m2 nagyságú terület (mely
Gyurina András tulajdona)  a Gyurina András tulajdonát képező 510 hrsz-ú ingatlanhoz átcsatolásra
kerüljön. A 2008. évi határozat meghozatala után a Földhivatali eljárás nem került lefolytatásra. Ezért
a  képviselő-testület  ismételt  hozzájáruló  nyilatkozata  szükséges  ahhoz,  hogy  a  Földhivatalnál  a
telekalakítás  bejegyzésre  kerüljön.  Kéri  a  képviselőket,  hogy  akinek  kérdése,  észrevétele  van,
szíveskedjen jelezni. 

A képviselők részéről kérdés nem merült fel, szavazásra kéri fel a képviselőket. Megállapítja, hogy a
képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

 3/2016.(I.21.) SZÁMÚ HATÁROZATA

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Gyurina András (szül:1978)
és  Gyurina  Katalin  (szül:1986)  Sződ,  József  A.  u.  31.  szám  alatti  lakosok,  és  Sződ  Község
Önkormányzata  osztatlan  közös  tulajdonát  képező,  sződi  2705  hrsz-ú  ingatlanból  486  m2
nagyságú területet a Gyurina András (szül:1955) tulajdonát képező sződi 510 hrsz-ú ingatlanhoz
történő átcsatolásához hozzájárul. 

A  képviselő-testület  felhatalmazza  Hertel  László  polgármestert,  hogy  a  fenti  ingatlanra
vonatkozóan  a  megállapodást  kösse  meg,  és  intézkedjen  a  változás  ingatlannyilvántartásban
történő átvezetéséről. 

Határidő: azonnal                                                                                Felelős: polgármester

Puskás Szilveszter: Tájékoztatja a képviselőket, hogy 2016.  március 3. napján Sződiek Híradójának
szerkesztő ülésére kerül sor.  Ezúton meghívja a képviselő-testület tagjait  az ülésre, és amennyiben
közlendőjük van, a szerkesztői ülésre szíveskedjenek elhozni. 
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Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a mai ülésen további megtárgyalandó napirendi pont
nincs, a képviselők további hozzászólási szándékukat nem jelezték, az ülést 19.15 órakor bezárja. 

---------------------------------------------       ----------------------------------------------
                         Hertel László                                             dr Bojtayné Benedek Gabriella
                         polgármester                                                               jegyző

      

                                                  --------------------------------------------
Erdélyi Balázs

                                                            jegyzőkönyvhitelesítő
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